
Neklaní se směrem na Západ! Mimořádná
schůze Poslanecké sněmovny k bezpečnostní
hrozbě jménem Babiš. Namísto opozice
papírové cedule – zasedli jen poslanci koalice
- editor007 | 20. března 2024

ČESKO: Poslanci v úterý odpoledne zahájili mimořádnou schůzi k bezpečnostním hrozbám.
Schůzi svolaly strany vládní koalice v reakci na předsedu opozičního hnutí ANO Andreje
Babiše a email, ve kterém požadoval citlivé informace o ministru zahraničí Janu Lipavském
(Piráti).

Členové opozice se jednání neúčastnili, na jejich prázdných místech zůstaly pouze papírové
transparenty s nápisy jako „nejvyšší zvyšování daní v historii ČR,“ „označení babiček a dědečků za
hospodářskou škodu“ nebo „je to marný, je to marný, je to marný”. Stěžovali si, že je jednání od
začátku neférové, kritika padala na netransparentní způsob přihlašování poslanců do diskuse. Úterní
debata bude pravděpodobně pokračovat až do pozdních hodin.

Od úterního odpoledne probíhá mimořádná schůze k tématu bezpečnostních hrozeb. Schůzi
iniciovaly strany koalice, členové opozice se však neúčastní. Na svých místech zanechali pouze
cedule s nejrůznějšími slogany jako: “O mejdanu Jurečky po střelbě na Filozofické fakultě v Praze”,
“zpackaná digitalizace stavebního zařízení” nebo „nejvyšší zvyšování daní v historii ČR”. Umístění
transparentů komentovali politici na sociální síti X. K situaci se vyjádřil Marian Jurečka Český
ministr práce a sociálních věcí a nebo místopředsedkyně hnutí ANO Alena Schillerová, která
obhajovala důvod cedulí. “Cedule místo poslanců ANO to vlastně dnes ve sněmovně vystihují přesně,
co řekne předseda Andrej Babiš a jeho PR tým je dané o tom se v hnutí nediskutuje. Bez vlastního
kritického názoru, zlaté tele se prostě v hnutí musí hájit ať se děje co se děje,” uvedl Jurečka ve svém
příspěvku.

Cedule místo poslanců ANO to vlastně dnes ve sněmovně vystihují přesně, co řekne
předseda @AndrejBabis a jeho PR tým je dané o tom se v hnutí nediskutuje.

Bez vlastního kritického názoru, zlaté tele se prostě v hnutí musí hájit ať se děje co se
děje.

— Marian Jurečka (@MJureka) March 19, 2024

“Dnešní mimořádná schůze je urážkou demokracie. Při sestavování pořadí přednostních práv se asi
Markéta Pekarová Adamová inspirovala v Karlovarské losovačce. Nemůžeme tak reagovat ani
vyvracet ty nesmysly. Proto jsme opustili sál a symbolicky připomněli skutečné problémy, kterým
naše země čelí,” vysvětlila svůj postoj Schillerová.

Dnešní mimořádná schůze je urážkou demokracie. Při sestavování pořadí přednostních
práv se asi @market_a inspirovala v Karlovarské losovačce. Nemůžeme tak reagovat ani

https://cz24.news/neklani-se-smerem-na-zapad-mimoradna-schuze-poslanecke-snemovny-k-bezpecnostni-hrozbe-jmenem-babis-namisto-opozice-papirove-cedule-zasedli-jen-poslanci-koalice/
https://cz24.news/neklani-se-smerem-na-zapad-mimoradna-schuze-poslanecke-snemovny-k-bezpecnostni-hrozbe-jmenem-babis-namisto-opozice-papirove-cedule-zasedli-jen-poslanci-koalice/
https://cz24.news/neklani-se-smerem-na-zapad-mimoradna-schuze-poslanecke-snemovny-k-bezpecnostni-hrozbe-jmenem-babis-namisto-opozice-papirove-cedule-zasedli-jen-poslanci-koalice/
https://cz24.news/neklani-se-smerem-na-zapad-mimoradna-schuze-poslanecke-snemovny-k-bezpecnostni-hrozbe-jmenem-babis-namisto-opozice-papirove-cedule-zasedli-jen-poslanci-koalice/
https://twitter.com/AndrejBabis?ref_src=twsrc%5Etfw
https://twitter.com/MJureka/status/1770097763356721223?ref_src=twsrc%5Etfw
https://twitter.com/market_a?ref_src=twsrc%5Etfw


vyvracet ty nesmysly. Proto jsme opustili sál a symbolicky připomněli skutečné problémy,
kterým naše země čelí. pic.twitter.com/v8oNUz1XUU

— Alena Schillerová (@alenaschillerov) March 19, 2024

Odpoledne se místopředsedkyně hnutí ANO Alena Schillerová vyjádřila i pro Echo24: “Rádi
neúspěšné vládní koalici na faktech vysvětlíme, že o západní ukotvení hnutí ANO skutečně nemusí
mít žádné obavy a měla by se raději věnovat hospodářskému řízení země, se kterým si dlouhodobě
neví rady. Téma schůze proto rádi podpoříme a věříme, že jí pětikoalice bez zdlouhavé přehlídky
svých přednostních práv skutečně otevře. Bezpečnostní hrozbou č. 1 je totiž aktuálně otázka
financování ODS v souvislosti s kampeličkou pražské galerky,” uvedla.

Návrh programu mimořádně svolané schůze obsahuje jediný bod nazvaný „Bezpečnostní hrozby
pro Českou republiku“. Lídři pěti vládních stran se na jejím vyvolání shodli minulý týden v úterý.
Požadavek vznesli Piráti v reakci na email Andreje Babiše, ve kterém žádal od svých spolupracovníků
informace o ministru zahraničí Janu Lipavském včetně citlivých osobních údajů, jako zda má děti. E-
mail se dostal na veřejnost, protože ho Babiš omylem poslal jinému adresátovi.

Koalice ale vyvrátila, že by se debata měla týkat pouze předsedy opozičního hnutí ANO Andreje
Babiše. „Popíšeme to, jak to je ve skutečnosti. Jakkoliv jsou ten e-mail a praktiky pana poslance
Babiše znepokojivé, nechceme se točit jen na tom. Za nás je podstatné, abychom si řekli, jaká je
bezpečnostní politika Česka a jaké jsou jeho bezpečnostní zájmy. A že všichni aktéři by se měli snažit
je neohrožovat,“ sdělil deníku Echo24 šéf pirátských poslanců Jakub Michálek.

Chtěli to otočit na antifialu. To ne. Babiš, Babiš, Babiš… Fiala pálil do zad
poslancům ANO

Pohár přetekl, e-mail Andreje Babiše připomněl jeho praktiky a metody, je čas promluvit,
Babiš se dopouští „trvalého podkopávání západního ukotvení Česka“ – řekl na dnešní
mimořádné schůzi Poslanecké sněmovny k bezpečnostním hrozbám premiér Petr Fiala
(ODS). A když poslanci ANO opustili po zahájení schůze sál, podotkl, že na ně má jejich
stranický šéf možná také „složky“.

Ve tři hodiny odpoledne začali zákonodárci probírat bezpečnostní hrozby. Reagují tak na konflikt
ministra zahraničí Jana Lipavského (Piráti) a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše, který v uniklém e-
mailu sháněl informace o rodině šéfa české diplomacie. A to poté, co Lipavský označil Babiše v České
televizi za „bezpečnostní hrozbu pro Českou republiku“.

Poslanci ANO po zahájení schůze opustili sál. Na to premiér Petr reagoval slovy, že na ně má jejich
stranický šéf možná také „složky“. Poslanci ANO v lavicích ponechali transparenty poukazující na
témata, která podle nich vláda nechce řešit.

Předsedkyně poslaneckého klubu ANO Alena Schillerová vysvětlila, že opuštění jednacího sálu
a zanechání oněch cedulí je formou protestu proti tomu, že pětikoalice nenechá v úvodu schůze
vystupovat řečníky opozičních hnutí.

„Důvod, proč jsme svolali mimořádnou schůzi, je zřejmý. I když podle tiskové konference hnutí ANO
to chtějí zase otočit, proměnit tuto schůzi v ‚antifialu‘ a odvést pozornost od vlastních problémů. Ale
to nás skutečně nepřekvapuje,“ řekl Petr Fiala k poloprázdnému jednacímu sálu.
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„To, že jsme na základě výroku Andreje Babiše tuto schůzi svolali, to samozřejmé není, právě
naopak. Naopak! My tu ve Sněmovně hodiny a hodiny posloucháme výlevy nenávisti, osobních
urážek, nekritické sebechvály, proud podivných asociací, který má s politickou diskusí jen málo
společného. Z úcty k instituci Parlamentu ČR a s ohledem na politickou kulturu to zpravidla mlčky
přecházíme. Protože se chceme věnovat parlamentní práci, a ne neustálému vyvracení lží,“
pokračoval předseda vlády.

Následně dodal: „Někdy ale, jak se říká, pohár přeteče. E-mail, který se týkal ministra zahraničí, byl
pověstnou poslední kapkou, která naplno připomenula způsob politického boje, uvažování a
používané metody Andreje Babiše. To je chvíle, kdy je potřeba promluvit a věci jasně pojmenovat.
Pravda je někdy nepříjemná, ale osvobozuje. To je smysl této mimořádné schůze,“ pravil premiér.

Reagoval i na odchod poslanců hnutí ANO ze sálu. „Poslanci hnutí ANO nemají odvahu si to alespoň
jednou poslechnout, ale i to o něčem vypovídá. Nevím, co nám tím chtěli říct, jestli je jedno, zda tu
sedí oni, nebo tu za sebe nechali nějakou cedulku,“ řekl Fiala a sklidil potlesk z vládních lavic.

A neodpustil si další jízlivost, že se na poslance hnutí ANO nezlobí: „Nezlobím se na ně, člověk
nemůže vědět, zda jejich šéf na ně také nemá nějakou složku, to by pro ně bylo určitě nepříjemné,“
poznamenal ministerský předseda.

„O čem tu mluvit musím, jsou vážné problémy Andreje Babiše. Problémy, které ovlivňují náš veřejný
prostor, ohrožují zájmy České republiky a oslabují naši bezpečnost. Jsme v situaci, kdy opozice
v tématu bezpečnosti nejenom odmítá spolupracovat, ale cíleně podkopává kroky vlády, které vedou
k zajišťování bezpečnosti pro české občany. To není klasická politická bitva, to je novinka v Česku, je
to hazardování s budoucností naší země,“ sdělil Petr Fiala.

„Mimořádnou schůzi jsme svolali především proto, že je potřeba mluvit o trvalém podkopávání
západního ukotvení České republiky, kterého se předseda hnutí ANO dopouští. Musíme se ptát, co
vše je ve světě Andreje Babiše normální a co to znamená pro občany České republiky. Osobní útoky
na politické soupeře a extremistická rétorika, kterou si předseda opozice zvykl používat, reálně
ohrožuje postavení naší země a důvěryhodnost České republiky,“ pronesl předseda ODS a premiér ve
svém vystoupení.

V závěru své řeči Petr Fiala řekl, že naše země zažila „mnoho složek“, které si někdo na někoho vedl.
„Ale dost už bylo fízlování, ponižování a zastrašování. Už na to nejsme zvědaví,“ poznamenal. A že
jeho vláda udělá vše pro to, aby se nic takového neopakovalo.

Poslanci si odhlasovali, že mohou jednat i hlasovat po 19., 21., i 24. hodině.

Bezpečnost ČR stojí a padá s Ukrajinou, varoval Bartoš. Téměř nikdo ho
neposlouchal

Putin se snaží rozbíjet jednotu demokratických států a Andrej Babiš mu v tom pomáhá, to
je bezpečnostní riziko, tomu musíme říct dost! hřímal dnes ministr pro místní rozvoj a
předseda Pirátů Ivan Bartoš v projevu na mimořádné schůzi Sněmovny k bezpečnosti ČR.
Hovořil však k téměř prázdnému sálu.

Když se slova u řečnického pultíku ujal po 17. hodině Ivan Bartoš, hovořil k prázdnému sálu. Prázdné
byly nejen opoziční lavice hnutí ANO a SPD, ale i lavice vládní ODS. Rovněž chyběli v sále i ministři.

Bartoš vyprávěl, že se nacházíme v novodobých dějinách v bezprecedentní situaci. Hovořil o rusko-
ukrajinském válečném konfliktu a zdůraznil, že dnes mají všichni poslanci jasně vyjádřit, na čí straně



skutečně stojí. Zda na straně českých občanů, svobodné bezpečné demokratické Evropy, nebo na
straně Putinova Ruska.

V tomto kontextu se opřel do expremiéra a předsedy hnutí ANO Andreje Babiše: „Za vládu je postoj
jednoznačný. Je na čase, aby jasný postoj zaujal i předseda hnutí ANO Andrej Babiš, stejně tak hnutí
SPD, bez jakýchkoli dalších výmluv, mlžení a nějakých ale,“ oznámil šéfpirát.

„Občané mají právo na odpověď, zda opozice podporuje jednotnou zahraniční bezpečnostní politiku,
naši armádu a pevné ukotvení ve strukturách NATO a EU. Zda odmítá agresi a propagandu Putina a
zda stojí plně za Ukrajinou a souhlasí s další podporou,“ pokračoval Bartoš.

Bezpečnost Česka podle jeho slov stojí a padá s Ukrajinou. „Pokud Ukrajina prohraje, postoupí Putin
do Evropy a stane se bezprostředním ohrožením. To není žádná teorie, to je holý fakt,“ vyjádřil
Bartoš své mínění. A že pro vítězství Ukrajiny je naše podpora důležitá a že vláda pro to dělá
maximum, a maximum dělá i Putin, skrze trojské koně, lži a propagandu se snaží rozbíjet jednotu
demokratických států. „V této práci mu pomáhá Andrej Babiš a jemu podobní. Nechci spekulovat,
zda se tak děje z čistého prospěchářství nebo z hloupé krátkozrakosti, ať je důvod jakýkoli, je
nezbytné tomu říci dost,“ řekl Bartoš.

„Ono totiž nejde o složku Babiše, jeho estébácké metody a sprostoty, že si hledá informace o dětech
pirátského ministra Jana Lipavského, protože si dovolil upozornit na rizika spojená s Babišovým
jednáním. Skutečným problémem totiž je, že měl Lipavský pravdu. Andrej Babiš je počínající
bezpečnostní riziko, dlouhodobě rozeštvává a oslabuje společnost. Přebírá čím dál víc Putinovy
narativy a činí kroky, které by žádný zodpovědný demokratický politik v takovou dobu nečinil,“
vyjádřil se Bartoš.

Kritizoval, že Babiš v souvislosti s válkou na Ukrajině hovoří čím dál častěji o míru. „Máme prý řešit
mírové konference, místo podporovat Ukrajinu. Mír si, pane poslanče Babiši, zde nepřítomen,
samozřejmě přejí úplně všichni. Nelze maskovat za hezký slovíčka o míru, aby se Ukrajina vzdala
Rusku. Opakuji, když padne Ukrajina, Putin půjde dál do Evropy, a pokud kdokoli vyzývá, ať k tomu
přispějeme a ohrozíme bezpečnost naší země, nehájí zájmy České republiky,“ řekl ministr pro místní
rozvoj Ivan Bartoš.

„Přednesete projev a jdete pryč. Zbabělci!“ Fiala a ministři nečekali na
otázky. Nacher vypěnil

„Tady si řeknete ty své projevy a pak jdete pryč. Protože se bojíte faktických poznámek. Že
bychom se vás doptávali na projevy,“ pustil se do vládní koalice během úterní mimořádné
schůze poslanec Patrik Nacher (za ANO) poté, co se část poslanců hnutí ANO vrátila do
jednacího sálu. „Ukazuje to o vás. Ne o nás. Vy jste zbabělci,“ ohradil se rovněž proti tomu,
že poslanci ANO nemohli reagovat na projevy koaličních politiků. Pozastavil se také nad
tím, že se ANO dává do spojitosti i s poklesem popularity armády.

Nacher svá slova o vládě pronesl poté, co se část opozičních poslanců z hnutí ANO vrátila do
sněmovních lavic, které předtím poslanci ANO opustili na protest proti sérii přednostních vystoupení
zástupců vládních stran, a v sále zanechali pouze cedule kritizující vládní kroky.

„Já si myslím, že tato schůze nejvíc ukazuje o vás – jak jste to svolali, jak vystupujete, jak jste tu
debatu neotevřeli…“ podoktl Nacher a pustil se do vládních poslanců s tím, že „chtějí vést jenom
monolog“. „Vedete si monolog, proto jsme odešli,“ řekl.

Vládu a koaliční poslance rovněž zkritizoval za to, že po přednesu svých projevů nezůstali v sále,



který byl v některých momentech téměř prázdný, a vyhnuli se reakci opozice. „Tady si řeknete ty své
projevy a pak jdete pryč. Protože se bojíte těch faktických poznámek. Že bychom se vás doptávali na
ty projevy,“ vadilo mu, že poslanci ANO nemohli reagovat na přednesené projevy. „Ukazuje to o vás.
Ne o nás. Vy jste zbabělci,“ obořil se na vládu.

Reagoval také na slova místopředsedy poslaneckého klubu STAN Ondřeje Lochmana, jemuž vyčetl,
že svaluje vinu za pokles popularity armády na opozici. „To je vaše zodpovědnost. Vy jste vláda, máte
tady stoosmičku. Máte většinu tady, v Senátu, máte na své straně prezidenta republiky, a vy i přes
toto všechno jste schopni svoji neschopnost svézt, že za pokles preferencí armády může opozice,“
ohradil se.

„Kdyby jí klesaly v předchozím volebním období, tak by za to mohla vláda Andreje Babiše – to jste
říkali furt. U všeho. Když jsme v opozici, tak za to můžeme my jako opozice. Takže vy vlastně
nemůžete za nic. Vy tady sice všechno řídíte a ovládáte, ale nemůžete za nic… Odpovědnost nulová,“
vyčetl vládě Nacher.

Sněmovna po šesti hodinách jednání přerušila dnes večer schůzi o bezpečnostních hrozbách a
výrocích předsedy ANO Andreje Babiše, přestože mohla jednat i přes noc. Schůze bude pokračovat
ve středu ráno.
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